
Ansvarlighed og gensidig respekt gennem dialog.

Dagsorden/referat Skolebestyrelsen (PLF) Sted: Personalerummet Dato: 17.08.23 Tid: 17.00-19.30

Formål:
At sikre et professionelt rum, hvor skolebestyrelsen og skolens ledelse i fællesskab har mulighed for at

koordinere, sparre, reflektere, beslutte og dele viden om skolen, dri� og udvikling .

Mødedeltagere: Sussie, Catja, Christina, Jakob, Piet, Mette, FP, EA RC, Troels
Fraværende:
Referent: MO

Info: Vi sørger for mad og drikke.

Emne
Formål med punktet

(- kort beskrivelse og status)
Varighed
(tid/min.)

Beslutning
(N�er/referat – hvad har vi drø�et og a�alt?)

1. ● a) Godkendelse af dagsorden
● b) Godkendelse af referat
● c) Forældreref/nyhedsbrev
● d ) Fællesbillede af

Skolebestyrelsen

5 min. a) Godkendt - dog ekstra punkt til evt.
b) Godkendt
c) ikke besluttet om det skal skrives?
d) Billede taget i skolegård - bruges til forældremøder

2 Nyt fra/siden sidst
● a )Fmd/Næstfmd.
● b )Henvendelser til bestyrelsen
● c) Medarbejderrep.
● d) Skolens ledelse
● e )Hedensted Kommune
● f ) Legeplads

a)
b) Henvendelser tilkendegives og
tidsestimeres- behandles sidst på mødet.
c)
d) Personalestatus, Opstart ny skoleår,

skoleudviklingssamtale
e)

20 min
a) intet nyt
b) ikke p.t.
c) God start på skoleåret. Elevrådsvalg i gang - stor interesse for at komme med i

elevrrådet. Trivselstur for 7. årg. Industrimuseet, Horsens. Den nye
klassefordeling ser ud til at være fin - gode dynamikker. Alt i alt virker det til at
alle afdelinger er kommet godt fra start.

d) God forberedelsesuge og god stemning blandt personalet. Vi har pædagogisk
fokus på et trygt læringsmiljø, trivsel og Rasmus Alenkærs tanker om
pædagogisk værtskab. Har den bemanding, vi skal bruge p.t. God og rolig opstart.

e) Forvaltning og borgmester kommer på besøg i løbet af e�eråret - rundtur til
skoler.

f) Fondssøgning i gang - p.t. 100.000 kr. i hus fra Norlys. Venter på Kompan. Penge
bruges/ting bestilles inden 31/12 - 23 pga budgetår. SB. mangler ny rep. til
legepladsudvalg - Jakob ønsker at udtræde. Ønsker andre boller på suppen i�.
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kommunikation. E�er lidt overtalelse har Jakob alligevel indvilget I at give det en
chance igen på betingelse af opstramning af kommunikation og møder.

3 ● Nyt fra Elevrådet a) Udgår, da elevrådet for skoleåret
2023/24 ikke er valgt endnu

- udgår - er ikke valgt nyt elevråd endnu.

4 ● Ordensregler på Rask Mølle
Skole

- Udkast til ordensregler er medsendt
dagsorden

- tilbagemeldinger fra afdelinger

- Skolen har udarbejdet dokument med rammer og regler for fællesskabet på RMS.
Dokumentet har været til høring blandt medarbejderne og er blevet justeret.

- Der er ændringer i�. ordlyden om toiletter. Gælder kun afd. C.
- Ledelsen gennemgår disse regler på forældremøder - vil derudover gerne have

alle forældre til at tale med deres børn om det hjemme. Vi henviser fremover til
disse regler i forbindelse med elevsager/konflikter.

- Kommentar til punktet om mobiler. Skal de ikke også aflevere afd. A? Nogle
ønsker en ensartet politik på hele skolen. Andre ønsker at det bl� skal gælde afd.
B og C. Konklusion bliver foreløbigt at formuleringen bliver, som den er.

- Skal teksten omkring pauserne justeres. Bruge pauserne til at blive klar til næste
undervisningslektion? Formulering bliver som den er. Vi har teaterringning, der
kan understøtte, at man skal være klar.

- Bemærkning til dette. Bestyrelsesmedlem oplever, at mange børn sidder foran
skærmen alene meget af sfo tiden - obs på punkt om skærm og tavler.

5 ● Opsamling på forældremøder - Oversigt medsendt indkaldelse
- Opsamling på kontaktpersoner og

tidspunkter
- Talepapir på forældremøder
- Talepapir

- Kalender og talepapir er blevet afstemt.
- Datoer opdateret og passer
- Tidsrum kl. 17-19.
- 5. årg. fællesinfo ca. kl. 18.
- Sussie er forhindret i at deltage i forældremødet for afd. S tors. d. 31/8. Kan

andre byde ind? Ingen har meldt sig..
- 6/9 - Catja forhindret - kan nogen hjælpe? Sussie tager den. 1. årg skal have

besked om dette.

https://docs.google.com/document/d/1waEg23AH69nBvg84-ELQT9vUJROaLVD4cItqP_GBqMc/edit
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- Talepapir - kommentarer? OBS på at billedet af skolebestyrelsen kommer ind i de
slides, der vises i klasserne. “?” erstattes med fondssøgning firma. 100.000 kr er
allerede i hus fra Norlys.

- Det vigtigste er at de generelle pointer kommer frem - find jeres egen vej i
formidling.

- Tilføje afsnit om skolens ordensregler - støtte op
- Skolebestyrelsesvalg til foråret.

6 ● Opsamling møde med
årgangsråd

- Mødet afholdes den 18. september - Catja kan være forhindret - Mette er stand by. Mødet afholdes kl.
16.30-18.30

- Starttidspunkt er blevet vendt - fordele - ulemper. Vi holder fast.
- Budskab er at vi får udbredt tanken med årgangsråd. Minifilm med

forældre-fiduser “skolebørn”.
- Temadrø�else: lejrskole på 8. årg. Hvilke mål er vigtigst for en

lejrskole. Måske skal det udbredes til andre ture også? Så det bliver en
bredere drø�else? Priser - brugerbetaling? Finde temaer der er
differentieret til de enkelte årgange.

- E�erfølgende tid til de enkelte årgangsråd - årsplanlægning
- PPT-slides ligger i SB mappe i drev.

7 ● Årshjul for Skolebestyrelsens
arbejde i 2023/24

- Årshjul via nedenstående link
- https://do�.google.com/document/

d/1g4QoQVcaJFXQc16_RyfdlD9IUX3
lJYaD29mwtJdXl94/edit

-

- Vi kommer til at arbejde en del med værdiregelsæt og værdigrundlag i
begyndelsen.

- datoer og årstal skal lige kigges igennem.
- Tænk d. 5 oktober ind - personaletsdag - skal SB lave en happening? Skal på som

punkt til mødet næste gang.

8. ● Lejrskole 8. årgang - Overvejelser om økonomi,
forældrebetaling og lokation.

- Lejrskole - vi har personaletid til 3 overnatninger - i princip står der 4. OBS på
dette.

- Vi har flere forældre, der har svært ved forældrebetalingen typisk på 2500 kr pr.
elev. Det er en udfordring. Skal destinationen ændres? Fri rejse med DSB i DK?

- Delte meninger om emnet. Nogle ser fordele i at blive i DK andre ønsker Berlin.
- Undren over øget brugerbetaling - generel sam�ndstendens

https://docs.google.com/document/d/1g4QoQVcaJFXQc16_RyfdlD9IUX3lJYaD29mwtJdXl94/edit
https://docs.google.com/document/d/1g4QoQVcaJFXQc16_RyfdlD9IUX3lJYaD29mwtJdXl94/edit
https://docs.google.com/document/d/1g4QoQVcaJFXQc16_RyfdlD9IUX3lJYaD29mwtJdXl94/edit
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- Lærere er åbne for at se på alternativer i DK.
- Skal det være årgangsråd der beslutter turens destination? Høring? Tvivl om

beslutningsproces.
- Der er enighed om, at vi prøver at lave en tur til Danmark + sænke

brugerbetalingen.
- Evt. få forældre til at komme og hjælpe, som en del af lejrturen?
- Som udgangspunkt er der to medarbejdere pr. klasse + evt. 1 buffer til AKT.
- OBS på 5. årg. fremover. Skal søge om Vingsted i god tid - ri� om pladser.

8 ● Forældrehenvendelser ? - ingen forældrehenvendelser.

9 ● Eventuelt ? 1) Catja vil gerne trække sig fra bestyrelsen - vi skal have fat i suppleanten Birthe
Tipsmark. Skal vi have suppleringsvalg - ikke umiddelbart. Vi venter til det
ordinære valg.

2) Det timeløse fag - opfølgning. Vi er i proces - vi har en workshop i støbeskeen
for personalet. Afd. C har tænkt et fast rul ind med tematikker i løbet af året. Sex,
grænser, trivsel, mangfoldighed.

Punkter til næste møde: Personalets dag - 5. oktober


